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A global Random Walk on Spheres algorithm for solving linear and nonlinear drift-diffusion-
reaction equations
K. K. Sabelfeld 
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Email: karl@osmf.sscc.ru

 A new global Random Walk on Spheres (gRWS) method for solving transient boundary value problems 
which in contrast to the classical Random Walk on Spheres (RWS) algorithm calculates the solution in any 
desired family of m prescribed points is presented in this talk. The method uses only N trajectories in 
contrast to mN trajectories in the conventional RWS algorithm. The idea is based on the symmetry property 
of the Green function and a double randomization approach. Earlier, we have suggested this approach for 
stationary equations [1]. We present in this talk the gRWS method for the heat equation with arbitrary initial 
and boundary conditions, and for the drift-diffusion-reaction equations as well. A detailed description is 
given for 3D problems. Some extensions to nonlinear problems are discussed. First publication of this 
technique can be seen in the recent paper [2].
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Численное моделирование локальных атмосферных процессов с использованием 
суперкомпьютера и приборной базы цКП "Атмосфера"
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Для моделирования атмосферных процессов и эффекта "остров тепла" над городом привле-
кается разрабатываемая в ТГУ мезомасштабная метеорологическая модель высокого разрешения 
TCUNM3 [1] с новой схемой параметризации взаимодействия атмосферного пограничного слоя с 
подстилающей поверхностью. Для повышения качества моделирования произведено сопряжение 
мезомасштабной модели с расчетами по глобальной модели прогноза погоды Гидрометцентра РФ 
ПЛАВ [2]. Для оценки качества прогнозирования мезомасштабных атмосферных процессов над 
городом привлекаются данные метеонаблюдений, получаемых с помощью приборной базы ЦКП 
"Атмосфера" ИОА СО РАН [3].

Работа выполнена при финансовой поддержке Российского научного фонда (код проекта 19-71-20042).
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Fractional equations for earthquake aftershocks dynamics
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As known, the first shock of an earthquake is normally accompanied with a sequence of aftershocks. The 
aftershocks follow one after another in random time intervals at random points. On assumption that the time 


